
 

      

Tid: kl. 14:00 – 19:00 (aftensmad serveres mellem 17 og 18) 

 

Sted: ”Glashuset” 

 Birk Centerpark 4 

 7400 Herning 

 

Ref.: Rasmus 

Mødeleder:  Lene A. 

 

Tilstede: 

Anders Røn Kallesøe 

Charlotte Egemose  

Helle Petersen 

Helene Hansen 

Lene Andersen 

Lene Skovsager 

Line Møller Mathiassen 

Maja Granholm  

Peter Sandkvist 

Poul Haarder 

Stine Skovbakke 

 

Afbud 

Birgit Hunskjær  

Anne Mette Nielsen  

 

 

 
Dagsorden til møde i Midt- og Vestjyllands  

Kredsbestyrelse mandag, d. 29. januar 2024 

 

 

1. Opfølgning på foregående mødes referat  
 
Bilag: 

1.1 Referat fra Kredsbestyrelsesmødet d. 24.11 2023 
 
Bemærkning: 

Foreløbigt referat fra mødet d. 24.11 2024 blev udsendt d. 27.11 2024 
Der indkom 1 kommentar vedrørende at der skal fremgå af årsplanen, hvornår 

der evalueres/følges op på 1. maj arrangementet – dette er tilføjet årshjulet 
den 31. maj. Referatet er derved godkendt.  
 

Behandling: 
Ingen bemærkninger til referatet.  



2. Godkendelse af endelig dagsorden  
 
Bemærkning: 
Såfremt et punkt under punkt 7 ”Redegørelser og sager til orientering” ønskes 

drøftet, skal der gøres opmærksom på det her. 
 

Hvis bestyrelsesmedlemmer ønsker at orientere om noget ift. 
bestyrelsesdagsordenens tidligere punkt ”orientering ved alle” skal det gøres 
opmærksom på det under dette punkt og der vil af dirigenterne gives plads til 

orientering under punkt 6 ”Redegørelser og sager til orientering” 
 

Beslutning: 
 
Punkt 5.5 rykkes op som punkt 5.1.  

 
Dagsordenen blev godkendt 

 
 

3. Forretningsudvalget orienterer  
 

Bemærkning: 
Forretningsudvalget orienterer om aktuelle aktiviteter på kreds og 
forbundsniveau. Herudover orientering om relevante emner fra HB-udvalg. 

 
Behandling: 

 
Lene orienterede om, den nye TR-basisuddannelse, som skal behandles i 
Arbejdspladsudvalget.  

 
Lene orienterede om lykønskningerne af nyuddannede pædagoger.  

 
Lene og Peter er på tur ved uddannelsesledere for special/socialområdet på 
pædagoguddannelserne.  

 
Der er fra forbundsniveau fokus på at arbejde målrettet med Trustpilot, så der 

kommer flere anmelder af Socialpædagogerne.  
 

Anders orienterede om arbejdet i Overenskomstudvalget.  
 
Peter orienterede om reformen af pædagoguddannelsen, hvor der formentlig 

snarligt kommer et politisk forslag.  
 

Meritpædagoguddannelsen er de facto sat på ro, men der er netop tilføjet 
omkring 100 mio. kr til pædagogisk uddannelse.  
 

 

4. Sager til behandling/beslutning, lukket møde  
 
 
 



5. Sager til behandling/beslutning  
 

5.1 Drøftelse af socialpolitiske temaer for Socialpolitisk Udvalg 2024 
 

Bilag: 
5.5.1 Kommissorium for Socialpolitisk Udvalg 

5.5.2 ”Socialpædagogisk faglighed forandrer liv” 
 
Bemærkning: 

Socialpolitik er et vigtigt område for kredsens arbejde. Dels er socialpolitik en 
grundsten for at Danmark kan forblive et solidarisk velfærdssamfund som er en 

del af vores vision og dels er en ordentlig socialpolitik en nødvendighed for at vi 
kan udøve vores fag som socialpædagoger. Kredsbestyrelsen har nedsat et 
Socialpolitisk udvalg for at sikre at vi som kreds holder den socialpolitiske kurs i 

vores geografiske område. For at der er en rød tråd mellem kredsbestyrelsens 
arbejde og det Socialpolitiske udvalg skal kredsbestyrelsen ved deres første 

møde for året beslutte temaet/r for det Socialpolitiske udvalg 2024.    
FU foreslår at temaet for 2024 lægger sig under kongresbeslutningen 
”Socialpædagogisk faglighed forandrer liv”. Under dette tema kan der 

dagsordensættes emner som specialeplan, pædagoguddannelsen, Rambøll 2, 
sammen om handicap og meget andet. 

 
Indstilling: 
Bestyrelsen godkender at ”Socialpædagogisk faglighed forandrer liv” bliver det 

overordnede tema for Socialpolitisk udvalg. Herudover drøfter bestyrelsen, 
hvilke emner der yderligere kunne være en del af temaet ”Socialpædagogisk 

faglighed forandrer liv”. 
 
Behandling: 

Bestyrelsen havde en walk and talk-proces, hvor mulige temaer blev drøftet. 
 

Input fra grupper:  
 

- Det betaler sig at investere i det socialpædagogiske område (Rambøll) 
(Borgere og medarbejdere) 
 

- Skrivelse til borgmestre om, at der mangler hænder – men det er ikke bare 
hænder, det er socialpædagogiskfaglige hænder, der mangler. 

  
- Kan vi holde gryden i kog i forhold til meritpædagoguddannelsen? 

 

- Brede stillingsopslag, - der er behov for specifikke stillingsopslag. 
 

- Arbejdsskader – kan det skyldes, at vi arbejder for bredt? 
 

- En socialpædagogisk uddannelse. 

 
- Skarphed på, hvilken faglighed man ønsker på arbejdspladserne – hvad er 

det specifikke behov? 
 



- Udgifterne på det specialiserede område stiger – opmærksomhed på det 
private område. 

 
- Fokus på frisættelsesdagsordenen – i forhold til kompetencer, fleksibilitet 

mv.  

 
- Dispensationerne kunne indtænkes som et emne til et kommende møde i 

Socialpolitisk Udvalg 
 
 

Beslutning: 
Bestyrelsen godkendte at ”Socialpædagogisk faglighed forandrer liv” bliver det 

overordnede tema for Socialpolitisk udvalg.  
 
Bestyrelsen gav input og drøftede mulige temaer.  

 
 

5.2 Politisk køreplan generalforsamlingen 
 
Bilag: 

5.1.1 Politisk køreplan for Generalforsamling 2024 
 

Bemærkning: 
Kredsens generalforsamling afholdes torsdag den 26. september. På dagens 
bestyrelsesmøde skal vi godkende den politiske køreplan. Køreplanen har til 

formål at vi rettidigt behandler punkter på de kommende bestyrelsesmøder 
sådan at generalforsamlingen kan gennemføres i henhold til vedtægterne.    

 
Indstilling: 

Den politiske køreplan for kredsens generalforsamling godkendes. 
 
Behandling: 

Peter fremlagde den politiske køreplan for generalforsamlingen den 26. 
september 2024.  

 
Spørgsmål: Kan man ændre på starttidspunktet for generalforsamlingen – det 
er svært for nogle at nå fra arbejde til GF (kl. 16)? 

 
Beslutning:  

Bestyrelsen godkendte den politiske køreplan for generalforsamlingen 2024.  
Herunder at der vurderes om GF kan opstartes senere f.eks. 16.30.  

 

 
5.3 Kredsbestyrelsens årshjul  

 
Bilag:  
5.2.1 Kredsbestyrelsens årshjul 2024 

 
Bemærkning: 

Kredsbestyrelsens årshjul er bestyrelsens arbejdsplan for 2024. Årshjulet 
indeholder 2 slags punkter - dels de faste punkter, der er punkter der typisk 



går igen fra det ene år til det andet. Herudover er det de punkter vi kalder 
dynamiske og det kan være opfølgninger fra et tidligere bestyrelsesmøde eller 

noget andet der dukker op mellem bestyrelsesmøder og hvor FU vurdere at det 
skal dagsordensættes på et kommende bestyrelsesmøde. 
 

Årshjulet vil fremover altid være placeret under overpunktet ”Redegørelser og 
sager til orientering”, hvor bestyrelsen altid vil kunne orientere sig om hvilke 

punkter der er på vej. Under punktet vil der også være et bilag/liste over de af 
bestyrelsen godkendte politikker og retningslinjer. 

  

Indstilling: 
Bestyrelsen godkender det fremlagte årshjul samt at der er tale om et 

dynamisk papir. 
  
Behandling: 

Peter redegjorde for punktet.  
 

Andenbehandlingen af budgettet mangler – den kommer på den 13. september.  
 
Beslutning: 

Bestyrelsen godkendte det fremlagte årshjul med tilføjelsen af 
andenbehandlingen af budgettet. 

 
 

5.4 Orientering om kredsens dispensationer for uddannelseskravet 

2023 
 

Bilag: 
5.3.1 Dispensationer januar 2023 - december 2023 

5.3.2 Dispensationspraksis for uddannelseskravet på 64.01 og 32.38.1 
5.3.3 Dispensationspraksis for uddannelseskravet på 69.01 leder i kommunen 
 

Bemærkning: 
Der har i 2023 været indsendt 17 dispensationssager til kredskontoret. Det er 

en stigning ift. 2022 med 9 anmodninger flere. Kredsen har i 2023 givet 9 
godkendelser, 5 afslag og 3 er blevet henlagte. I 2022 blev der givet 3 
godkendelser og 5 afslag. 

 
Der er en forholdsvis stor stigning ift. anmodninger om dispensation på 47% fra 

2022 til 2023. En hypotese ift. denne stigning er, at områdets 
rekrutteringsudfordring gør at flere socialpædagogiske arbejdspladser prøver at 
ansætte andre faggrupper som erstatninger for de manglende kvalificerede 

ansøgninger fra uddannede socialpædagoger. Hvis denne hypotese er rigtig, 
bliver det vigtigt at vi i vores vurderinger, er skarpe på at overenskomsterne er 

uddannelsesoverenskomster. Og at enhver dispensation udelukkende gives, 
hvis den enkelte har kvalifikationer der kan sidestille vedkommende 
uddannelsesmæssigt (samlede kvalifikationer ved uddannelse + erfaring) med 

en socialpædagog.    
 



På baggrund af den stigning der har været i 2023 ift. 2023 kan bestyrelsen 
overveje om der er noget ved vores dispensationspraksis der bør ændres eller 

strammes. 
    
Indstilling: 

• Bestyrelsen tager dispensationerne til efterretning. 
• Bestyrelsen drøfter om der er noget i retningslinjerne der bør drøftes på 

et kommende bestyrelsesmøde. 
 

Behandling: 

Peter redegjorde for punktet.  
 

Der er endnu ikke kommet en afklaring med sekretariatet, hvorvidt en 
dispensation for uddannelseskravet gælder for personen eller for stillingen – 
kredsen følger op på denne uklarhed 

 
Drøftelse:  

Stigningen er måske ikke så stor, når man ser på antallet. Problemet er måske 
mere, hvor mange der ikke kommer ind forbi kredskontoret.  
 

Manglende opfølgning fra kredsen i forhold til, hvad afgørelsen af 
dispensationen bliver.  

 
Vi bør slet ikke dispensere – vi saver den gren over, vi selv sidder på.  
 

Modpolerne er enten ikke at give dispensationer eller at give alle 
dispensationer.  

 
Vi skal måske være bedre til at kunne forklare, hvorfor vi giver afslag.  

 
Hvorfor er det arbejdsgivere, ønsker dispensationer. Mere fokus på hele 
ansættelsesprocessen – f.eks. ved at præcise stillingsopslagene.  

 
Er man kvalificeret kandidat, hvis man er uddannet socialpædagog eller ligger 

der mere i at være kvalificeret.  
 
Beslutning: 

Bestyrelsen tog oversigten over dispensationer til efterretning.  
 

Retningslinjerne og procedurer for dispensationsansøgninger udfoldes i det 
fremtidige arbejde.  
 

 
5.5 1. maj 2024  

 
Bilag: 
5.4.1 Notat med Kredsens 1. maj strategi 

 
Bemærkning: 

Vi har i bestyrelsen ikke evalueret vores indsats på 1 maj 2023 og derfor beror 
FU’s forslag til afviklingen af 1 maj 2024 på evalueringerne fra 1. maj 2021 og 



2022. På baggrund af disse 2 års evalueringer har FU nedenstående 
bemærkninger til bestyrelsen:  

Vi ønsker at FU, og så mange medlemmer som muligt kan mødes til det FH 1. 
maj der foregår i Birk Centerpark, Herning. Socialpædagogerne ønsker at 
styrke fællesskabet i vores egen organisation og inviterer derfor kredsens alle 

medlemmer til morgenmad eller andet tiltag i vores egne lokaler før selve 1. 
maj festen starter.  

Der er lagt op til at alle faglige organisationer kan sætte en pavillon op på 
pladsen for at herigennem skabe synlighed for medlemmer og andre der 
kommer til 1. maj i Herning. Herudover har vi respekt og forståelse for, at der 

er mange traditioner for 1. maj festligheder rundt i vores kreds, hvor også den 
geografiske afstand har betydning for, hvor det enkelte medlem ønsker at være 

til 1. maj – dette ønsker vi også at tage hensyn til. 
  
Vi har de sidste 2 år haft en beslutning om at vi vil lægge en 1 maj tale på 

Facebook. Det er af forskellige årsager aldrig blevet effektueret og vi drøfter om 
bestyrelsen ønsker at fastholde dette tiltag. 

 
FU mener også at der skal være OBS på at det sandsynligvis er sidste gang vi 
afholder 1. maj kampdagen, hvor vi ”bor” i Herning og derfor kan vi måske 

forudse nye tiltag ift. 1 maj 2025 når vi flytter sammen med vores gode 
kollegaer i Silkeborg. 

 
Indstilling: 

• Kredsen inviterer alle medlemmer til at deltage i 1. maj i Herning. 

• Socialpædagogerne har egen pavillon på 1. maj pladsen i Birk, der 
tydeligt markerer at her står vi. I pavillonen vil der være et eller andet at 

tygge på og der vil være mulighed for medlemmer at hente en 
øl/vandbillet. 

• Der skal sikres at der er en repræsentant for socialpædagogerne (TR, 
FTR eller et andet medlem) til stede ved alle 1 maj arrangementer i 

kredsen. Repræsentanten har pølser/øl og vand billetter til uddeling til 
fremmødte medlemmer. 

• Det indstilles at hvis FU kan nå det, tager de til 1 maj arrangementer i de 
andre kommuner end Herning - enten om morgenen og/eller om 

eftermiddagen  
• FU producerer en 1 maj tale der lægges på kredsens Facebook side. 

• Hvis Benny Andersen eller et andet medlem af forretningsudvalg holder 1 
maj tale i en af vores kommuner vil disse 1 majfester blive prioriteret af 

FU 
 
Behandling: 

Anders redegjorde for punktet.  
 

Beslutning: 
Bestyrelsen godkendte de seks indstillinger.  
 

1. maj 2024 bliver evalueret efter den 1. maj 2024, og bestyrelsen vil i 
forlængelse af evalueringen drøfte den fremtidige afholdelse af 1. maj mhp. 

hvilken betydning den nye placering af kredskontoret i Silkeborg skal have.   



 
 

 
 

5.6 Fremtidigt arbejde 2024-2025 

 
Bilag: 

5.6.1 Fremtidigt arbejde ”2024-2025 
5.6.2 Dynamisk notat om fremtidigt arbejde 2024-2025  
Bemærkning: 

FU har arbejdet med at sammenstille et grundnotat for kredsens arbejde med 
Fremtidigt arbejde 2024-2025. Notatet skal være med til at tydeliggøre og 

understøtte bestyrelsens arbejde med de 4 overordnede emner, der ligger i det 
af generalforsamlingen besluttede fremtidige arbejde. 
 

Der skal gøres opmærksom på at notatet er et dynamisk notat der i takt med 
de beslutninger der træffes, at noget bliver udført, eller at der dukker nye 

initiativer op, derfor i sit indhold kan ændres. 
 
Notatet vil fremover være til orientering på bestyrelsens dagsorden under punkt 

6. 
 

Indstilling: 
Bestyrelsen godkender det dynamiske notat om fremtidigt arbejde 2024-2025. 
 

Behandling: 
Peter redegjorde for punktet.  

 
Drøftelse om, hvorvidt dokumentet skal bruges – som orienteringspunkter, 

bilag eller som udviklingspunkter. 
 
Input:  

 
Udvide paletten af sociale medier-platforme.  

 
Fast punkt på bestyrelsesmøderne, hvor delelementer af fremtidigt arbejde 
bliver drøftet/udviklet.  

 
Fremtidigt arbejde er hele bestyrelsens papir.  

 
Beslutning: 
 

Bestyrelsen godkendte det dynamiske notat om fremtidigt arbejde 2024-2025.  

 
5.7 Folkemødet 2024 

 
Bilag: 

5.7.1 Vilkår for Kredsens tilskud til medlemmers deltagelse i Folkemødet på     
Bornholm 



5.7.2 Revideret udgave af ”Vilkår for Kredsens tilskud til medlemmernes 
deltagelse i folkemøde” 

 
Bemærkning: 

Folkemødet på Bornholm afvikles fra torsdag den 13. til lørdag den 15. juni 

2024. Man skal forvente at der er afrejse til Bornholm den 12. juni og 

hjemkomst søndag den 16. juni. 

Kredsbestyrelsen har på bestyrelsesmødet den 15. september 2023 tiltrådt 

indstillingen 1-3 under behandlingen af punkt 6.5.  

Det betyder at: 

• Kredsbestyrelsen tog folkemødedeltagernes orientering til efterretning.  
 

• Kredsbestyrelsen godkendte deltagelse for 4 medlemmer i folkemødet 2024, 
hvoraf 2 udvælges fra kredsbestyrelsen og 2 udtrækkes ved lodtrækning 
blandt de medlemmer der tilkendegiver at de gerne vil deltage i 

konkurrencen. 
 

• Kredsbestyrelsen bad om en revideret udgave af Vilkår for Kredsens tilskud 
til medlemmernes deltagelse i folkemødet, hvor den rammen forblev 
præciseret, men beløbene ikke fremgik, da det kræver en revidering af 

vilkårene hvert år. Den reviderede udgave af ”Vilkår for Kredsens tilskud til 
medlemmernes deltagelse i folkemøde” skulle jf. referatet fra mødet den 15. 

september have været behandlet på bestyrelsesmødet den 24. november. 
Det blev den ikke og derfor behandles den på dette møde. 
 

Ønsket om at deltage tilkendegives på kredsbestyrelsesmødet, eller hvis man er 

forhindret i at deltage i bestyrelsesmødet, ved skriftlig at fremsende sit ønske 

om at deltage på mail til lsr@sl.dk.  

Hvis der er flere end to bestyrelsesmedlemmer, der ikke tidligere har deltaget i 

folkemødet, som ønsker at deltage, vil det via lodtrækning afgøres hvem der 
deltager. 
 

Indstilling: 
• Revideret ’Vilkår for Kredsens tilskud til medlemmernes deltagelse i 

folkemøde’ godkendes 

• Kredsbestyrelsesmedlemmerne tilkendegiver deres ønsker om deltagelse 

i Folkemødet på Bornholm 2024. Det afklares hvem fra bestyrelsen som 

skal deltager i folkemødet. 

 

Behandling: 
Lene redegjorde for punktet.  

 
Beslutning: 
Bestyrelsen godkendte det reviderede ”Vilkår for kredsens tilskud til 

medlemmernes deltagelse i folkemøde” 
 

Poul Haarder og Birgit Hunskjær deltager på Folkemødet 2024.  

mailto:lsr@sl.dk


 
 

5.8 HB-mødet d. 1. februar 2024 
 

Bemærkning: 

Følgende HB-punkter ønskes særlig drøftet: 
 

5.5  2. behandling af ”Relevans for studerende-forslag til styrket studieindsats” 
5.6  Opfølgning på arbejdet med kongresbeslutningen ”Socialpædagogernes 
 faglighed forandrer liv” 

6.1  Arbejdsskadestatistik 2022 
 

Indstilling: 
De foreslåede HB-punkter drøftes. 
Bestyrelsens yderligere ønsker om drøftelse af andre HB-punkter gennemgås 

og drøftes. 
 

Beslutning: 
De ønskede punkter blev drøftet. 

 

 

6 Redegørelser og sager til orientering 
 

6.1 Medlemsudvikling i Kredsen – december 2023 
 

Bilag: 
6.1.1 Medlemsudvikling december 2023 
 

Bemærkning: 
Som besluttet fremlægges Kredsens medlemsudvikling til orientering. 

 
Forbundssekretariatet har videreudviklet arbejdet med medlemstal og kan nu 
levere mere detaljeret statistisk materiale. 

Der er i bilaget udvalgt det som vurderes have mest relevans for bestyrelsen i 
Midt-og Vestjylland. 

 
Materialet består af: 

• En samlet medlemsudvikling for hele forbundet, plus en graf med ind og 
udmeldte. 

• Den samme medlemsudvikling for medlemskategorierne - ledere, 

privatansatte, plejefamilier og heltidsbetalende medlemmer. 
• En graf hvor man kan se vores flow af medlemmer mellem udvalgte 

andre fagforeninger og nogle fagforretninger. 
• En graf over heltidsbetalende medlemmer for kun kreds Midt- og 

Vestjylland. 

• En mdr. tabelvisning over bestanden, ind og udmeldte heltidsbetalende 
medlemmer i vores kreds. 

• En graf der viser antallet af medlemmer der går på efterløn og pension. 
 

Indstilling: 

Det indstilles, at Kredsbestyrelsen tager orienteringen til efterretning 



 
Behandling: 

Anders gennemgik det nye design for statistik vedrørende medlemstal.  
 
Spørgsmål: Kan man se selvstændig statistik på omsorgsmedhjælpere på børn- 

og ungeområdet – Svar: det er ikke en mulighed i øjeblikket?  
 

Ved man, hvor mange socialpædagogiske arbejdspladser der er lukket, siden 
man overgik fra amt til region? – Svar: Nej det har vi ingen opgørelser over. 
 

Der ønskes samme værdiskala på y- og x-akserne.  
 

Beslutning: 
Kredsbestyrelsen tog, med de faldne bemærkninger, orienteringen til 
efterretning. 

 
6.2 Kredsbestyrelsens årshjul 

 
Bilag: 
6.2.1 Årshjul 2024 

 
Bemærkning: 

Årshjulet er et fast orienteringspunkt på alle bestyrelsesmøderne for derved at 
kunne fungere som et dynamisk redskab og løbende afspejle de 
opgaver/aktiviteter, der bliver besluttet. 

 
Indstilling: 

Det indstilles at Kredsbestyrelsen tager orienteringen til efterretning 
 

Beslutning: 
Årshjulet blev taget til efterretning. 
 

6.3 Kredsbestyrelsens forretningsorden 

 
Bilag: 
6.3.1 Kredsbestyrelsens reviderede forretningsorden 

 
Bemærkning: 

Der blev på bestyrelsesmøde den 24.11.23 besluttet at ændre på 3 forskellige 
områder i den foreslåede forretningsorden. Ændringerne er nu konsekvensrettet 
og indskrevet med rødt i forslaget til bestyrelsens nye forretningsorden.  

Der er ændringer af: 
• til og afmeldingsprocedure til bestyrelsesmøder 

• Orientering ved alle er udgået af bestyrelsesdagsorden 
• Der er lavet en sammenskrivning af valgene under punkt 14 
•  

Indstilling: 
Det indstilles at Kredsbestyrelsen tager orienteringen om konsekvensrettelserne 

til efterretning. 
 
Beslutning: 



Redigeringen af kredsbestyrelsens forretningsorden blev taget til 
efterretningen. Den nye forretningsorden vil blive lagt på kredsens hjemmeside. 

 
 
 

 

7 Diverse 

 
7.1 Opsamling på mødet i forhold til kommunikation 
 
Bemærkning: 

For at sikre nødvendig videreformidling fra indeværende møde i henhold til 
kommunikationsstrategien, drøftes hvilke temaer fra dagens møde, det vil give 
mening at videreformidle. 

 
Beslutning: 

- Folkemødebeslutning 
 
- 1. maj 2024 

 
7.2 Næste møde 

 
Bemærkning: 
Dato: 15. marts 2024 

Afbud: Charlotte Egemose 
 

 


